

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ

မာတိကာ

စဉ်	အကြောင်းအရာ	စာမျက်နှာ	
		မှ	ထိ
၁	အခန်း(၁) အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်	၁	၂
၂	အခန်း(၂) အများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး	၂	၃
၃	အခန်း(၃) ကူးစက်ရောဂါများ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း	၃	၅
၄	အခန်း(၄) အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါနှင့် တိုင်ကြားရမည့်ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်ခြင်းနှင့် နှိမ်နင်းခြင်း	၆	-
၅	အခန်း(၅) အထွေထွေ	၇	-

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာနည်းဥပဒေများ

အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၁၀/၂၀၁၅

၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၁၂ ရက်

(၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၄ ရက်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၃၅၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ အပ်နှင်းထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး၍ အောက်ပါ နည်းဥပဒေများကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

အခန်း(၁)

အမည်နှင့် အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြချက်

၁။ ဤနည်းဥပဒေများကို မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ ဤနည်းဥပဒေများတွင် ပါရှိသော စကားရပ်များသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးဥပဒေတွင်ပါရှိသည့်အတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည်။ ထို့ပြင် အောက်ပါ စကားရပ်များသည် ဖော်ပြပါအတိုင်း အဓိပ္ပာယ်သက်ရောက်စေရမည် -

- (က) **အစားအသောက်** ဆိုသည်မှာ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ အသီးအနှံ၊ အသား၊ ငါး၊ ချက်ပြုတ် ပြုပြင်ရောင်းချသော အစားအစာ၊ အဖျော်ယမကာနှင့် စည်သွတ်ဘူးများ အပါအဝင် လူတို့စားသုံးသည့် အစားအစာများကို ဆိုသည်။
- (ခ) **ကူးစက်ရောဂါ** ဆိုသည်မှာ လူတစ်ဦးမှတစ်ဦးသို့လည်းကောင်း၊ တိရစ္ဆာန်မှ လူသို့ လည်းကောင်း ကူးစက်တတ်သောရောဂါကို ဆိုသည်။
- (ဂ) **အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါ** ဆိုသည်မှာ ကာလဝမ်းရောဂါ၊ ပလိပ်ရောဂါ၊ သွေးလွန် တုပ်ကွေးရောဂါနှင့် ခုခံအားကျဆင်းမှုရောဂါများကို ဆိုသည်။ ယင်းစကားရပ်တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာထုတ်ပြန်၍ အဓိကကူးစက်မြန် ရောဂါအဖြစ် သတ်မှတ်သည့် ကူးစက်ရောဂါများလည်း ပါဝင်သည်။

- (ဃ) တိုင်ကြားရမည့်ကူးစက်ရောဂါ ဆိုသည်မှာ ရောဂါပြန့်ပွားကြောင်းသိရှိပါက သက်ဆိုင်ရာသို့ ချက်ချင်းတိုင်ကြားရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထုတ်ပြန်၍ သတ်မှတ်သည့် ကူးစက်ရောဂါကို ဆိုသည်။
- (င) ဌာန ဆိုသည်မှာ ဤနည်းဥပဒေများပါ ကိစ္စရပ်များကိုဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကော်မတီက သတ်မှတ်တာဝန်ပေးအပ်သည့် ဌာနကို ဆိုသည်။

အခန်း(၂)

အများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးနှင့် ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး

၃။ ကော်မတီသည် အများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကော်မတီပိုင်ဆေးရုံနှင့် ဆေးခန်းများကို တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ တည်ထောင် ဖွင့်လှစ်နိုင်သည်။

၄။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ရပ် လုပ်ကိုင်သူအား မိမိ လုပ်ငန်းမှထွက်ရှိသော အခိုးအငွေ၊ အနံ့နှင့် အသံများကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်ညစ်ညမ်းမှုဖြစ်၍ အများပြည်သူ၏ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်မှုမဖြစ်စေရေးအတွက် လိုအပ်သောအစီအမံများ ပြုလုပ် ထားရှိရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၅။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း -

- (က) အမျိုးသားအစားအသောက်ဥပဒေနှင့်အညီ အစားအသောက်စစ်ဆေးရေး လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲရေး ကော်မတီနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ခ) အစားအသောက်စစ်ဆေးရေးလုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစားအသောက် ထုတ်လုပ်သည့် သို့မဟုတ် ရောင်းချသည့် အဆောက်အအုံအတွင်းသို့ လိုအပ်ပါက သက်သေနှစ်ဦးနှင့်အတူ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးနိုင်သည်။
- (ဂ) စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အရ အရေးယူရန်လိုအပ်ပါက တည်ဆဲဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ ရမည်။

၆။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း မည်သည့်နေရာတွင်မဆို စိုက်ပျိုးရေး သို့မဟုတ် မွေးမြူရေးကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ မြေဩဇာအသုံးပြုခြင်း သို့မဟုတ် မြေဆွေးများ သိုလှောင် ထားရှိခြင်းကြောင့်သော်လည်းကောင်း၊ မြောင်းဖောက်လုပ်ခြင်းကြောင့် သော်လည်းကောင်း

ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်နိုင်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆလျှင် ယင်းလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ခြင်းမပြုရန် သို့မဟုတ် အများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်ခြင်းမရှိစေရေးအတွက် မည်သို့ဆောင်ရွက်ရမည်ကို ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၇။ ကော်မတီသည် ကူးစက်ရောဂါကျရောက်စေတတ်သည့် ကြွက်၊ ခြင်၊ ယင် နှင့် ရောဂါပိုး သယ်ဆောင်တတ်သည့် အခြားပိုးမွှားတိရစ္ဆာန်များကို သုတ်သင်ရှင်းလင်းနိုင်ရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုသောပိုးသတ်ဆေး၊ ဓာတုပစ္စည်းများနှင့် ယင်းတို့ကို အသုံးပြုသည့် ကိရိယာများ၊ နည်းလမ်းများသည် ပတ်ဝန်းကျင်ရှိအများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်နိုင်ခြင်း ရှိမရှိနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဆိုပါလုပ်ငန်းများကို စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကြပ်မတ်ခြင်းပြုနိုင်သည်။

၈။ ကော်မတီသည် ခြင်၊ ယင်နှင့် ရောဂါပိုးသယ်ဆောင်တတ်သည့် အခြားပိုးမွှားတိရစ္ဆာန်များ ပေါက်ပွားရာနေရာ သို့မဟုတ် ရောဂါပြန့်ပွားရန် လက္ခဏာရှိသောနေရာများ၏ ပိုင်ရှင်သို့မဟုတ် ထိုနေရာများတွင် နေထိုင်အသုံးပြုသူအား ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်မှုမရှိစေရေးအတွက် လိုအပ်သလိုဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၉။ (က) ကော်မတီ၏ လက်အောက်ရှိ ဌာနတစ်ခုခုက ထုတ်ပေးသော လိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်အရ လုပ်ကိုင်သည့် လုပ်ငန်းနေရာကို ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည့် အခြေအနေရှိမရှိ ဝင်ရောက် စစ်ဆေးနိုင်သည်။

(ခ) နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ စစ်ဆေးသည့်အခါ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည့်အခြေအနေ မရှိကြောင်းတွေ့ရှိပါက လိုအပ်သလို အရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာလိုင်စင် သို့မဟုတ် ခွင့်ပြုချက်ထုတ်ပေးသော သက်ဆိုင်ရာဌာနသို့ အကြောင်းကြား ရမည်။

၁၀။ ကော်မတီသည် အစားအသောက်တစ်မျိုးမျိုးကို စားသုံးရန်မသင့်ကြောင်း စစ်ဆေး တွေ့ရှိပါက လိုအပ်သလိုအရေးယူဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် အဆိုပါ အစားအသောက်ကို ထုတ်လုပ်ရန် လိုင်စင်ထုတ်ပေးသော သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းသို့ အကြောင်းကြားရမည်။

အခန်း(၃)

ကူးစက်ရောဂါများ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း

၁၁။ ကော်မတီသည် ရာသီအလိုက်ဖြစ်ပွားတတ်သော ကူးစက်ရောဂါများအား ကြိုတင် ကာကွယ်နိုင်ရန် ရာသီမတိုင်မီ သတိပေးကြေညာခြင်းများအား သတင်းစာများ၊ ရေဒီယိုများမှ

လည်းကောင်း၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ရပ်ကွက်များအတွင်း အသံ ချဲ့စက်ဖြင့် ကြေညာခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ် အတွင်း ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားခြင်းမှ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ အဓိက ကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့် ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားသည့်အခါတွင် လည်းကောင်း ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃ နှင့် ၄ တို့အရ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများကို ထိရောက်အောင်မြင်စွာအကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကျန်းမာရေး ဦးစီး ဌာနနှင့် လိုအပ်သလိုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၂။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း ကူးစက်ရောဂါများ ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရန် ကူးစက်ရောဂါများကျရောက်စေတတ်သည့် ကြွက်၊ ခြင်၊ ယင်နှင့် ရောဂါပိုးသယ်ဆောင်တတ်သည့် အခြားပိုးမွှားတိရစ္ဆာန်များကို သုတ်သင်ရှင်းလင်းရမည်။

၁၃။ ကော်မတီသည် စားသောက်ကုန်လုပ်ငန်း ထုတ်လုပ်ရောင်းချရာတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သော အောက်ပါအစီအမံများ ဆောင်ရွက်ထားရှိရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည် -

- (က) အသင့်စားသုံးကုန်၊ အသားပြုပြင်ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဝန်ဆောင်မှုပြုသောဝန်ထမ်းသည် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှု ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ကူးစက် တတ်သောရောဂါမရှိသူ ဖြစ်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာရေးဌာန၏ ထောက်ခံချက် ပါရှိရမည်။
- (ခ) ယင်းထုတ်လုပ်သည့် စားသောက်ကုန်အထုပ်ပေါ်တွင် ထုတ်လုပ်သည့်ရက်စွဲ၊ နောက်ဆုံးစားသုံးနိုင်မည့်ရက်စွဲ၊ ပါဝင်ပစ္စည်းအမျိုးအမည်၊ လိပ်စာအပြည့်အစုံကို အများပြည်သူ သိရှိနားလည်နိုင်ရေး ဖော်ပြထားရန်နှင့် သန့်ရှင်းသပ်ရပ်ပြီး ကျန်းမာရေး နှင့် ညီညွတ်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဂ) အေးခဲအသားများ သိုလှောင်ရောင်းချခွင့်မရှိစေရန်နှင့် အသင့်စားအသားပြုပြင် ထုတ်လုပ်သည့် အသားများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနမှ တရားဝင်ခွင့်ပြုထားသော လိုင်စင်ရရှိထားသူထံမှ ဝယ်ယူဆောင်ရွက်ရမည်။
- (ဃ) အစားအသောက်ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသော နေရာများတွင် ကုန်ကြမ်းများအား ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်အောင် စနစ်တကျ သိုလှောင်ထားရှိရေး၊ သန့်ရှင်းသော ရေကိုအသုံးပြုရေး၊ စနစ်ကျသောရေမြောင်းနှင့် အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုစနစ်ထားရှိရေး၊ မိလ္လာစနစ်ကောင်းမွန်ရေး၊ အနီးတစ်ဝိုက်တွင်တိရစ္ဆာန်များမရှိစေရေး၊ ဘေးအန္တရာယ်

ဖြစ်စေသော ပစ္စည်းများနှင့် နီးကပ်စွာမထားရှိစေရေး၊ ခွင့်မပြုသော ဓာတုပစ္စည်း၊ ဆိုးဆေးနှင့် စားသုံးဆီများ သုံးစွဲမှုမရှိစေရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ရမည်။

- (င) စားသောက်ကုန် လုပ်ငန်းများမှအသုံးပြုပြီးဖြစ်သော ပြန်လည်သုံးစွဲရန် မသင့်တော်သည့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများကို ထပ်မံသုံးစွဲမှုမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ရမည်။
- (စ) သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ကျန်းမာရေးအား ဆိုးရွားစွာထိခိုက်စေမည့် ထုတ်လုပ်ရောင်းချမှုလုပ်ငန်းများအား ယင်းသို့အန္တရာယ် မကျရောက်စေရန်အတွက် ပြည့်စုံလုံလောက်ပြီး ထိရောက်သော အစီအမံများထားရှိရန် ညွှန်ကြားဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၄။ ကော်မတီသည် ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်သော လုပ်ငန်းများ၊ လုပ်ငန်းလိုင်စင် လျှောက်ထားရာတွင် အောက်ပါအတိုင်း ညွှန်ကြားဆောင်ရွက်နိုင်သည်-

- (က) ကျန်းမာရေးအကြောပြင် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းအား စည်းကမ်းတကျ ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ယင်းသို့ခွင့်ပြုရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဌာန၏ ပညာရပ်ဆိုင်ရာ အသိအမှတ်ခွင့်ပြုချက်၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်း သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းနှင့် နယ်စပ်ရေးရာနှင့် လုံခြုံရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ခွင့်ပြုထောက်ခံချက် တို့ပါရှိရမည်။
- (ခ) နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီမှ ထုတ်လုပ်သည့် ကိုယ်ခန္ဓာပြင်ပအကြောရောဂါ လိမ်းဆေးနှင့် အခြားဓာတ်မှန်ကုထုံးရောင်ခြည်၊ အသံလှိုင်းတုန်ခါအကြောပြင်စက်များ အားလုံးသည် ပြည်ထောင်စုကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင်တင်သွင်းခွင့်ပြုပြီး အန္တရာယ်ကင်းရှင်းကြောင်း ခွင့်ပြုထောက်ခံချက်ရရှိသည့် စက်အမျိုးအစားကိုသာ အသုံးပြုရမည်။
- (ဂ) စားသုံးသူ အကာအကွယ်ပေးရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေများကို လိုက်နာမှုအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာန၏ စစ်ဆေးခွင့်ပြုချက်ပါရှိရမည်။
- (ဃ) အသုံးပြုမည့်ဆေးဝါးများသည် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန (FDA) အသိအမှတ်ပြုဆေးဝါးဖြစ်ခြင်း၊ အလှအပပစ္စည်းများသည် လူကိုအန္တရာယ်မပြုကြောင်း အာမခံချက်ပါရှိခြင်းနှင့် အသုံးပြုမည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စက်ပစ္စည်းများသည် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတို့၏ ထောက်ခံချက်ပါရှိခြင်းဖြစ်ရမည့် အပြင် ကိုင်တွယ်အသုံးပြုမည့်သူသည် သက်ဆိုင်ရာဘာသာရပ်အလိုက် ကျွမ်းကျင်မှုရှိသူ ဖြစ်ရမည်။

အခန်း(၄)

အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါနှင့် တိုင်ကြားရမည့်ကူးစက်ရောဂါများ

ကာကွယ်ခြင်းနှင့် နှိမ်နင်းခြင်း

၁၅။ တိုင်းရင်းဆေးဆရာများ၊ ကျန်းမာရေးမှူးများနှင့် ဆရာဝန်များသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ် အတွင်း ဆေးကုသရာ၌ အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့် ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားသည်ကိုတွေ့ရှိလျှင် သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဌာနသို့မဟုတ် ဆေးရုံသို့တိုင်ကြားရမည့် အပြင် ကော်မတီ သို့မဟုတ် ဌာန သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်စည်ပင်သာယာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး သို့လည်း ချက်ချင်း အသိပေးရမည်။

၁၆။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါနှင့် တိုင်ကြားရမည့် ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနိုင်သည့်ရေကို သုံးစွဲခြင်းမပြုရန် တားမြစ်ရမည်။ လိုအပ်လျှင် ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၇။ မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်၊ အင်း၊ ဧည့်ဂေဟာ၊ တည်းခိုရိပ်သာ သို့မဟုတ် ဘော်ဒါဆောင်၏ပိုင်ရှင် သို့မဟုတ် စီမံအုပ်ချုပ်သူသည် မိမိအဆောက်အအုံ၌ နေထိုင်သူ တွင် အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့် ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားနေသည်ကို တွေ့ရှိပါက ကော်မတီ သို့မဟုတ် ဌာနသို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်စည်ပင်သာယာ အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံးသို့ တိုင်ကြားပြီး သက်ဆိုင်ရာလူနာအား ကူးစက်ရောဂါကု ဆေးရုံသို့ ချက်ချင်းပို့ရမည်။

၁၈။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အိုးအိမ်အတည်တကျမရှိသူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၌ အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့် ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည်ကို စစ်ဆေး တွေ့ရှိပါက လူနာအား ကူးစက်ရောဂါကုဆေးရုံသို့ အမြန်ဆုံးပို့အပ်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည်။

၁၉။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြား ရမည့် ကူးစက်ရောဂါဖြစ်ပွားလျှင် ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေအရ ဆောင်ရွက် ရမည့်လုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရဌာန သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် သော်လည်းကောင်း ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ရမည်။

၂၀။ ကော်မတီသည် အဓိကကူးစက်မြန်ရောဂါ သို့မဟုတ် တိုင်ကြားရမည့် ကူးစက်ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသည့်အလောင်းအား သင်္ဂြိုဟ်ရမည့်အချိန်ကာလကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။

အခန်း(၅)

အထွေထွေ

၂၁။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း နေထိုင်သူတို့အား လူနေအိမ်နှင့် အဆောက်အအုံ တို့ကို ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်စွာပြင်ဆင်ရန်၊ ထားရှိရန်၊ နေထိုင်ရန် သို့မဟုတ် အသုံးပြုရန် ညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၂၂။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း နေ့ကြီး၊ ရက်ကြီးများ၌ ကျင်းပသော အခမ်းအနားတွင်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတော်ကကြီးမှူးကျင်းပသည့် ပွဲလမ်းသဘင်များတွင်ဖြစ်စေ၊ ဘာသာရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးအရကျင်းပသည့် ပွဲလမ်းသဘင်များ သို့မဟုတ် ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများတွင်ဖြစ်စေ အများပြည်သူကျန်းမာရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စရပ်များကို ဆောင်ရွက် ထားခြင်း ရှိမရှိ ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သလိုညွှန်ကြားနိုင်သည်။

၂၃။ ကော်မတီသည် မြို့တော်နယ်နိမိတ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်ပွားလျှင် အများပြည်သူ၏ ကျန်းမာရေးအတွက် အရေးပေါ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လိုအပ်သောလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိရမည်။ ယင်းသို့စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်သည်။

၂၄။ ကော်မတီသည် ဤနည်းဥပဒေများအရ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသော လုပ်ငန်းတာဝန်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း သို့မဟုတ် ပုဂ္ဂိုလ်အား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

၂၅။ ဌာနမှူးသည် ဤနည်းဥပဒေများအရ ဆောင်ရွက်ရန်ရှိသောလုပ်ငန်း တာဝန်များကို မိမိလက်အောက်ရှိ သင့်လျော်သည့်ဝန်ထမ်းများအား လွှဲအပ်ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

၂၆။ ကော်မတီသည် ဤနည်းဥပဒေများပါ ကိစ္စရပ်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက် နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

အမိန့်အရ

(ပုံ) အောင်မောင်

ဝန်ကြီး

စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန